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Sekreterare    

 Suzanna Bengtsson  

Ordförande         

 Ulf Rapp (S)  

Underskrifter 

Justerande         

  Daniel Persson (SD)  
 

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits 
genom anslag på kommunens digitala anslagstavla 2025-
02-25. Anslaget tas ner 2025-03-19. Protokollet förvaras i 
kommunhuset. 
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Innehållsförteckning 
§11 Ansökan om planbesked Flässjum 12:75 m.fl 

§12 
Inventering av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i Olsfors och 
Töllsjö 

§13 Ansökan om planbesked, Flässjum 1:7 
§14 Försäljning Råddeby 1:10 
§15 Uppföljning av samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024 
§16 Ansökan om särskilda folkhälsomedel 2025 från Hestrafors IF 

§17 
Ansökan om särskilda folkhälsomedel 2025 från Erikstorps 
fritidsutveckling 

§18 
Ansökan om särskilda folkhälsomedel 2025 från Bollebygds sportklubb, 
BSK 

§19 Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt 
§20 Årsrapport 2024, kommunstyrelsen - information 
§21 Svar på motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets reception 
§22 Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser 
§23 Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente 

§24 
Svar på motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst 
för förtroendevalda 

§25 Svar på motion (FR) om AI inom de kommunala verksamheterna 

§26 
Svar på medborgarförslag om att den palestinska flaggan hissas utanför 
kommunhuset 

§27 Uppdrag om upprättande av reglemente för Åsastugorna 
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§11     KS2024/311 

 
Ansökan om planbesked Flässjum 12:75 m.fl  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger ett positivt planbesked för fastigheten Flässjum 12:75 och 
Flässjum 12:90. 
 

Ärendet 
Syftet med ett planbesked är att ge den sökande besked om kommunen anser att 
det är lämpligt att starta upp ett detaljplanearbete. Det är först i själva 
detaljplaneprocessen som platsen och dess markanvändning utreds, 
planbeskedet är endast en första bedömning. Bedömningen som görs i samband 
med planbesked utgår från Plan- och Bygglagen, och fokuserar främst på 
platsens fysiska förutsättningar. Ett planbesked är inte bindande och kan inte 
överklagas. 
  
Planbeskedsansökan inkom 2024-11-25. Planenheten begärde komplettering och 
ärendet ansågs vara komplett 2024-11-26. Planbesked ska ges senast 2025-03-
26. I ansökan föreslås att beteckningen som skyddar kulturmiljön tas bort och att 
prickmark som omger villan och förhindrar byggnation tas bort. Exploatören är fri 
att påbörja planarbetet så snart plankostnadsavtalet är undertecknat. Plan- och 
exploateringsavdelningen är fortsatt ansvarig för granskning av planen, vilket de 
kommer göra i mån av tid. När planen beräknas antas beror en rad olika faktorer, 
men uppskattningsvis skulle en detaljplan kunna antas någon gång under 2026. 
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Detaljplanen ska enligt ansökan vara exploatörsdriven. Detta innebär att 
exploatören står för samtliga kostnader under detaljplaneprocessenen. Detta ska 
regleras genom ett plankostnadsavtal som ska undertecknas av exploatören 
innan planarbetet påbörjas 
  
Planansökans föreslagna utveckling på Flässjum 12:75 och 12:90 anses vara i 
linje med gällande översiktsplan. Fastighetens närhet till centrum skapar goda 
förutsättningar för att uppföra ett flerbostadshus på fastigheten. Detta både 
utifrån efterfrågan på centrumnära bostäder och att byggnaden kan samspela 
med nuvarande centrumhus och kommande bebyggelse på Flässjum 1:7 
(Malmgården). Det finns dock tre faktorer som talar emot att ny bebyggelse 
tillkommer på platsen; kulturmiljö, lokalisering av VA-ledningar samt 
topografin. Endast ett fåtal äldre byggnader finns kvar i Bollebygds centrum, 
varav villan på fastigheten Flässjum 12:75 är en av dessa. På fasighetens västra 
sida går VA-ledningar som i nuvarande detaljplan är skyddade genom prickmark. 
Även om ändring av detaljplan genomförs behöver prickmarken kvarstå, om 
ledningarna inte flyttas av exploatör, något som kan bli kostsamt. Större delen av 
fastigheten är flack, men dess nordöstra hörn sluttar förhållandevis kraftigt, något 
som kan försvåra byggnation i denna del. Kombinerat med prickmarken längs VA-
ledningen gör att yta för byggnation begränsas på en redan förhållandevis liten 
fastighet. Dessa faktorer är viktiga att beakta under detaljplaneprocessen. Vad 
gäller kulturmiljön bör detaljplanearbetet inledas med att denna utreds, därefter 
kan ett ställningstagande göras huruvida planarbetet bör fortsätta. 
  
Nuvarande förutsättningar kan dock inte anses utesluta att en detaljplaneprocess 
kan påbörjas, då detaljplaneprocessen i sig ska ses som ett sätt att utreda 
förutsättningarna att tillåta en förändrad markanvändning. Baserat på 
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informationen som presenteras i planbeskedsberedningen rekommenderar 
kommunstyrelseförvaltningen att positivt planbesked ges. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ger ett positivt planbesked för fastigheten Flässjum 12:75 och 
Flässjum 12:90. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Planbesked Flässjum 12:75 m.fl. 
 Planbesked Flässjum 12:75 m.fl., planbeskedsberedning 
 Planbesked Flässjum 12:75 m.fl., Ansökan om planbesked 
 Planbesked Flässjum 12:75 m.fl., Komplettering till ansökan om 

planbesked 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§12     KS2025/25 

 
Inventering av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i 
Olsfors och Töllsjö  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen lägger information om inventering av möjlig kommunal mark för 
bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö till handlingarna. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har gett förvaltningen i uppdrag att genomföra en inventering 
av möjlig kommunal mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö. 
Förvaltningen har tittat på kommunal mark i huvudsak men även på mindre 
områden av privatägd mark som har potential. Inventeringen har gjorts genom att 
studera gällande strategiska dokument och gällande detaljplaner samt de 
utredningar och lokaliseringsstudier som redan gjorts för respektive område. 
  
De båda tätorterna har olika utmaningar när det kommer till bostadsbyggande. I 
Olsfors försvåras nybyggnation av det kuperade landskapet och sedan tidigare 
identifierade naturvärden. I Töllsjö utgörs istället mycket av den utpekade marken 
av jordbruksmark. Byggnation på jordbruksmark kräver att lokaliseringsutredning 
genomförs, och det går inte att på förhand säga säkert att byggnation av 
jordbruksmarken är juridiskt möjligt. Trots detta finns det en förhållandevis stor 
mängd platser där nya bostäder skulle kunna placeras runtom i såväl Olsfors som 
Töllsjö. Det som dock försvårar byggnation är allra främst den ekonomiska 
aspekten, då försäljning i de allra flesta fallen förutsätter att ändring av gällande 
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detaljplan eller ny detaljplan. Detta bedöms vara mer kostsamt än vad en 
försäljning av tomter skulle generera i vinst. 
  
En ändring av gällande detaljplan i Olsfors längs med Boråsvägen skulle vara 
förmånligt för de boende och kan potentiellt resultera i fler tomter genom 
avstyckning, men då kommunen inte äger marken skulle detta inte generera 
några intäkter alls. Den sedan tidigare planlagda, kommunalägda fastigheten 
längs med Tallgränd skulle kunna gå ut för försäljning. Fastigheten är ganska 
kuperad, men bedöms ändå möjlig att bygga på. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det finns begränsade ekonomiska 
förutsättningar att upprätta detaljplan i Olsfors i dagsläget. Kostnaderna bedöms 
överstiga möjlighet till intäkt. Ändring av detaljplan i Olsfors medför mindre 
kostnader för kommunen, men innebär ingen intäkt. Försäljning av befintliga 
tomter i Olsfors är möjlig till viss del där teknisk infrastruktur finns. Där teknisk 
infrastruktur ej finns bedöms försäljning inte som möjlig i 
dagsläget. Förvaltningen bedömer att det finns begränsade ekonomiska 
förutsättningar att upprätta detaljplan i Töllsjö i dagsläget. Kostnaderna bedöms 
överstiga möjlighet till intäkt. Försäljning av befintlig tomt i Töllsjö är möjlig. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det finns möjlighet till 
bostadsbyggnation i Olsfors genom försäljning av tomter samt upprättande av 
detaljplan eller ändring av detaljplan. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lägger information om inventering av möjlig kommunal mark för 
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bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö till handlingarna. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö 
 Information, mark för bostadsbyggande i Olsfors och Töllsjö, inventering 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§13     KS2025/5 

 
Ansökan om planbesked, Flässjum 1:7  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen lämnar positivt planbesked för ändring av detaljplan för 
Malmgården, Flässjum 1:7 m.fl. 
 

Ärendet 
2024-11-20 inkom en ansökan om planändring för fastighet Flässjum 1:7 i 
Bollebygd centrum. Planförslaget syftar till att möjliggöra en högre nock- och 
byggnadshöjd än vad gällande detaljplan tillåter och tillåta att bottenvåning byggs 
över med bjälklag med en upphöjd innergård. Fastigheten har ännu inte byggts ut 
enligt den gällande detaljplanen, detaljplan för Flässjum 1:7 m.fl. Malmgården 
som fick laga kraft 2016-11-11.  
  
Exploatören är fri att påbörja arbetet så snart plankostnadsavtal är undertecknat. 
Plan-och exploateringsavdelningen är fortsatt ansvarig för granskning av planen, 
vilket de kommer göra i mån av tid. När planen beräknas antas beror en rad olika 
faktorer, men uppskattningsvis skulle en ändring av detaljplanen kunna antas 
någon gång under 2026. 
  
Planen ska vara exploatörsdriven, vilket innebär att exploatören står för samtliga 
kostnader i samband med framtagande av detaljplaneändringen. Detta ska 
regleras genom ett plankostnadsavtal som ska undertecknas av exploatören 
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innan planarbetet påbörjas 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att planansökans föreslagna utveckling 
på Flässjum 1:7 är i linje med gällande översiktsplan. Förslaget är av stadsmässig 
karaktär vilket inte helt går i linje med kommunens vision om ”by- och 
småstadskänsla”. Gällande detaljplan är också av stadsmässig karaktär. 
Förslaget bidrar till visionen om att det ska finnas goda förutsättningar för ett rikt 
näringsliv genom att det möjliggör för handel. Eftersom handel redan tillåts i 
användningen centrum (C) behöver ingen användning justeras i detaljplanen. 
Utredningar kommer att bekostas av exploatören eftersom den ska vara 
exploatörsdriven. I detaljplaneskedet behöver de geotekniska förutsättningarna 
utredas efter nytt förslag. Detta kan troligen göras i form av ett geotekniskt PM 
baserat på den geotekniska utredningen som utfördes i framtagandet av gällande 
detaljplan. En upphöjd innergård kräver nästan alltid tekniska dagvattenlösningar 
eftersom vattnet inte kan försvinna naturligt. En dagvattenutredning behöver 
därför göras efter det nya förslaget.  
  
Baserat på informationen som presenteras i planbeskedsutredningen 
rekommenderar kommun-styrelseförvaltningen att ett positivt planbesked ges. 
Detaljplanen föreslås ges en medelhög prioritering hos kommunen, där planen 
och dess tillhörande handlingar granskas i mån av tid. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen lämnar positivt planbesked för ändring av detaljplan för 
Malmgården, Flässjum 1:7 m.fl. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Planbesked Flässjum 1:7 
 Planbesked, Flässjum 1:7, Planansökan, 241120 
 Planbesked, Flässjum 1:7, Översiktskarta, 250128 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§14     KS2025/24 

 
Försäljning Råddeby 1:10  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar om avslag på försäljning av Råddeby 1:10.  
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2024-10-29 att sälja Hultafors gamla vattenverk 
(KS2024/122-11). Vattenverket tog vatten ifrån Eningen med hjälp av en 
pumpstation beläget på fastigheten Råddeby 1:10. Bollebygds kommun 
genomförde en rivning av anläggningen under 2019 och har ingen nytta utav 
fastigheten i dagsläget. Med tanke på placeringen längs med Eningen innefattas 
fastigheten av strandskydd och har ingen möjlighet till dispens. En värdering har 
utförts genom att analysera närliggande fastigheter. 
  
Råddeby 1:10 har inget ekonomiskt värde upptaget i Bollebygds redovisning. Det 
innebär att hela försäljningsbeloppet kommer att ge realiseringsvinst till det året 
som affären slutförs. Plan- och exploateringsavdelningen bedömer att det 
uppskattade marknadsvärdet är trovärdigt sett till värderingen som har tagit fram. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ger plan- och exploateringsavdelningen i uppdrag att sälja 
fastigheten Råddeby 1:10, genom att mark- och exploateringsingenjör får mandat 
att teckna ett köpekontrakt samt köpebrev mellan kommunen och 
köparen. Kommunstyrelsen beslutar sälja fastigheten Råddeby 1:10 till ett fast 
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pris om 6 000 kr. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Daniel Persson (SD) föreslår avslag.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen 
mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Daniel Perssons (SD) 
förslag om avslag. 
  

Beslutsunderlag 
 Försäljning av Råddeby 1:10 
 Fastighetskarta Råddeby 1-10 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§15     KS2025/14 

 
Uppföljning av samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen fastställer uppföljningen avseende samverkansavtal lokalt 
folkhälsoarbete 2024 tecknat mellan södra delregionala nämnden och Bollebygds 
kommun och överlämnar den till kommunfullmäktige för information. 
 

Ärendet 
Kommunens folkhälsostrateg har upprättat en uppföljning avseende 
samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2024 tecknat mellan södra delregionala 
nämnden och Bollebygds kommun. Prioriterade målgrupper för 2024 har varit 
barn och unga samt äldre. Prioriterade målområden har under året varit barn och 
ungas uppväxtvillkor, hälsofrämjande livsmiljö, drogförebyggande arbete samt att 
främja föreningars folkhälsoinsatser. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen fastställer uppföljningen avseende samverkansavtal lokalt 
folkhälsoarbete 2024 tecknat mellan södra delregionala nämnden och Bollebygds 
kommun och överlämnar den till kommunfullmäktige för information. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
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 Bollebygds kommun, uppföljning avseende samverkansavtal lokalt 
folkhälsoarbete 2024 

 Bollebygds kommun - uppföljning samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 
2024 

 Bollebygds kommun - budget och ekonomisk redovisning lokalt 
folkhälsoarbete 2024 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§16     KS2025/19 

 
Ansökan om särskilda folkhälsomedel 2025 från Hestrafors IF  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan från Hestrafors IF (25-01-
25) och beviljar ett bidrag om 9000 kr. 
 

Ärendet 
Varje år ges föreningar och frivilligorganisationer möjligheten att ansöka om 
särskilda folkhälsomedel för insatser som främjar folkhälsan i Bollebygds 
kommun. Anvisningar och kriterier för hur medlen ska användas finns. 
  
Hestrafors IF ansöker om medel för att kunna köpa in ett bordtennisbord. Det är 
populär att spela bordtennis mellan matcher, på lovaktiviteter och träningsläger i 
klubbstugan. Det finns intresse inom föreningen att starta en bordtennissektion. 
Det pågår en dialog med en grupp på Bollebygds forum om att eventuellt starta 
bordtennis på Bollevi med Hestrafors IF i ryggen. Om det blir så kommer det att 
innebära många organiserade träningar i deras lokal. I det fallet kommer 
föreningen att köpa in ett nytt bord med egna medel (som inte ingår i budgeten 
nedan). I slutändan kan detta leda till en bordtennissektion inom föreningen. 
Oavsett vad gruppens beslut blir så vill föreningen köpa in ett bord. Om det inte 
blir organiserat kommer vi ändå bjuda in till minst 10 stycken bordtenniskvällar i 
klubbstugan. Dessa är öppna för alla (förutsatt att plats finns). Dessutom 
kommer de att användas mellan träningar, på lov och vid andra tillfällen då det är 
folk i klubbstugan. 
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Kommunstyrelseförvaltningen har granskat ansökan och anser att den uppfyller 
kriterierna för godkännande. Återrapport ska ske enligt anvisningar. 
  
Kommunstyrelsen har delegerat till arbetsutskottet att fatta beslut om de sökbara 
projektmedel som finns avsatta. Det finns totalt 25 000 kronor att ansöka om. 
Hestrafors IF ansöker om 10 000 kronor och föreslås beviljas 9000 kronor med 
hänsyn till att det är fler föreningar som har ansökt om bidrag. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan från Hestrafors IF (25-01-
25) och beviljar ett bidrag om 9000 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Ansökan om folkhälsomedel 2025 från Hestrafors IF 
 Ansökan om särskilda folkhälsomedel 2025 från Hestrafors IF 

Skickas till 
hestraforsif@telia.com, Folkhälsostrateg 
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§17     KS2025/20 

 
Ansökan om särskilda folkhälsomedel 2025 från Erikstorps 
fritidsutveckling  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan från Erikstorps 
Fritidsutveckling (25-01-22) och beviljar ett bidrag om 7000 kr förutsatt att 
arrendeavtal med Bollebygds Kommun godkänns och undertecknas. Först när 
arrendeavtalet är undertecknat och uppvisat betalas ansökt och beviljat 
folkhälsomedel ut. 
 

Ärendet 
Varje år ges föreningar och frivilligorganisationer möjligheten att ansöka om 
särskilda folkhälsomedel för insatser som främjar folkhälsan i Bollebygds 
kommun. Anvisningar och kriterier för hur medlen ska användas finns. 
  
Erikstorps Fritidsutveckling ansöker om medel för att kunna bygga en balansbana 
i skogen ovanför Erikstorp. En balansbana, även kallad motorikbana eller inte-
nudda-marken bana består av olika hinder som man behöver balansera på, ta 
stora kliv och hopp för att ta sig banan runt utan att sätta ner fötterna i marken. 
Banan består av stockar, stora stenar och låga träkonstruktioner. Banan är tänkt 
att locka till sig barnfamiljer och unga att röra sig på ett lekfullt sätt, träna balans 
och komma ut i naturen. Målgruppen är främst barn och unga men kan användas 
av alla förbipasserande. Banan kommer att ligga längs med ett populärt 
promenadstråk. I och med arrendeavtalet åtar sig Erikstorps Fritidsutveckling att 
sköta anläggningen och försäkring har tecknats. Projektets mål är att bygga 
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balansbanan under 2025, helst innan sommaren.  
  
Kommunstyrelseförvaltningen har granskat ansökan och anser att den uppfyller 
kriterierna för godkännande. Återrapport ska ske enligt 
anvisningar. Kommunstyrelsen har delegerat till arbetsutskottet att fatta beslut 
om de sökbara projektmedel som finns avsatta. Det finns totalt 25 000 kronor att 
ansöka om. Erikstorps Fritidsutveckling ansöker om 7 000 kronor och föreslås 
beviljas hela beloppet, 7 000 kronor. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan från Erikstorps 
Fritidsutveckling (25-01-22) och beviljar ett bidrag om 7000 kr förutsatt att 
arrendeavtal med Bollebygds Kommun godkänns och undertecknas. Först när 
arrendeavtalet är undertecknat och uppvisat betalas ansökt och beviljat 
folkhälsomedel ut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  
  

Beslutsunderlag 
 Ansökan om folkhälsomedel 2025 från Erikstorps Fritidsutveckling 
 Ansökan om särskilda folkhälsomedel 2025 Erikstorps fritidsutveckling 

Skickas till 
erikstorp.fritid@gmail.com, Folkhälsostrateg 
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§18     KS2025/18 

 
Ansökan om särskilda folkhälsomedel 2025 från Bollebygds 
sportklubb, BSK  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan från Bollebygds sportklubb 
(25-01-27) och beviljar ett bidrag om 9000 kr. 
 

Ärendet 
Varje år ges föreningar och frivilligorganisationer möjligheten att ansöka om 
särskilda folkhälsomedel för insatser som främjar folkhälsan i Bollebygds 
kommun. Anvisningar och kriterier för hur medlen ska användas finns. 
  
Ansökan om folkhälsomedel avser att förebygga fallolyckor hos äldre, som varje 
år orsakar lidande hos dem som drabbas. Enligt Socialstyrelsen är fallolyckor den 
vanligaste orsaken till att äldre skadar sig. Det för även med sig stora kostnader 
för samhället - främst för kommunerna. Genom BSK:s nya judosektion vill 
föreningen bidra med kunskap och träning för att förebygga fallolyckor. Projektet 
riktar sig till målgruppen 60+ samt yngre som har särskilda behov av 
balansträning och fallteknik på grund av till exempel sjukdom. Syftet med 
projektet är att förebygga skador och ge förutsättningar att klara det vardagliga 
livet bättre. Fokus i övningarna ligger på fallteknik, rörlighet, balans och 
kroppskontroll. Det kan vara avgörande för resultatet för den som snubblar på en 
tröskel eller leker med barnbarnen och tappar balansen.  
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För att aktiviteten ska kunna vara gratis under projekttiden ansöker föreningen 
om medel för att köpa in judodräkter som deltagarna får låna. Dräkterna kommer 
att kunna användas även i framtiden när aktiviteten förhoppningsvis integreras i 
ordinarie utbud. Projektstart är planerad till så snart som möjligt efter att 
projektet eventuellt tilldelats folkhälsomedel.  
  
Kommunstyrelseförvaltningen har granskat ansökan och anser att den uppfyller 
kriterierna för godkännande. Återrapport ska ske enligt 
anvisningar. Kommunstyrelsen har delegerat till arbetsutskottet att fatta beslut 
om de sökbara projektmedel som finns avsatta. Det finns totalt 25 000 kronor att 
ansöka om. Bollebygds sportklubb ansöker om 9 000 kronor och föreslås beviljas 
hela summan på 9000 kronor. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner ansökan från Bollebygds sportklubb 
(25-01-27) och beviljar ett bidrag om 9000 kr. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  

Beslutsunderlag 
 Ansökan om folkhälsomedel 2025 från Bollebygds sportklubb 
 250127_Ansökan om folkhälsomedel 2025 för judo 60+ 

Skickas till 
kansli@bollebygdssportklubb.se; strom.hansson@gmail.com; Folkhälsostrateg 
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§19     KS2025/22 

 
Valdistriktsindelning inför valet 2026, inkl nytt valdistrikt  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller valnämndens förslag till 
kommunfullmäktige: Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen i Västra 
Götalands län om ändring av valdistriktsindelningen enligt valnämndens förslag. 
Förslaget innebär att nytt valdistrikt upprättas, namn på det nya valdistriktet blir 
Bollebygd Centrum med valdistriktskod 14430206. De redan befintliga 
valdistrikten behåller sina namn och valdistriktskoder. Förslag till omfördelning, 
inkluderat det nya valdistriktet för att säkerställa att valdistrikten uppfyller 
vallagens krav om 1 000–2 000 röstberättigade per distrikt , blir enligt kartbilaga 
(utifrån aktuell statistik 
över röstberättigade) samt inklusive flera planerade bostadsområden i 
framförallt Bollebygd tätort: 
Olsfors – 1223 röstberättigade 
Töllsjö – 1082 röstberättigade 
Bollebygd Syd – 1548 röstberättigade 
Bollebygd Öst – 1464 röstberättigade 
Bollebygd Väst – 1643 röstberättigade 
Bollebygd Centrum – 1553 röstberättigade 
 

Ärendet 
Inför valår kan kommuner enligt vallagen se över sin valdistriktsindelning 
och fullmäktige ska vid behov föreslå länsstyrelsen ändringar i 
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indelningen. Valansvarig på kommunstyrelseförvaltningen har tillsammans med 
GIS-samordnare på plan- och exploteringsavdelningen under våren och hösten 
2024 arbetat med översikt av befintliga valdistrikt, samt sett över behovet av ett 
nytt valdistrikt i Bollebygd tätort. Utredningen visar att två valdistrikt (Bollebygd 
Syd och Bollebygd Väst) tangerar de 2000 röstberättigade som vallagen satt som 
rnaxgräns. När valdistrikten har så pass många röstberättigare försvårar 
det arbetet med röstmottagning och rösträkning på valdagen på så vis att köerna 
blir långa och räkningen tar lång tid. Utredningen föreslår därför justering 
av gränserna för kommunens fem befintliga valdistrikt, samt att ett nytt 
valdistrikt inrättas. Kommunstyrelseförvaltningens mål är att kommunfullmäktige 
ska kunna behandla ärendet under tidig vår 2025, och Länsstyrelsen fatta beslut 
under sommaren/hösten 2025.  
  
Bakgrund 
Enligt 4 kap. 17 § vallagen ska ett valdistrikt omfatta mellan 1000 och 
2000 röstberättigade. Uppgift om antal röstberättigade kan exempelvis baseras 
på den statistik över antal röstberättigade per valdistrikt och antal röstberättigade 
per fastighet som Valmyndigheten tar fram. Kommunen bör också ta hänsyn 
till eventuella kända förändringar såsom utflyttningar, nybyggnationer etc. 
Ett valdistrikt får ligga utanför intervallet 1000-2000 röstberättigade endast om 
det finns särskilda skäl. Sådana skäl skulle kunna vara att valdistriktet är 
geografiskt 
svårtillgängligt, till exempel en ö med begränsade färjeförbindelser, eller 
att valdistriktet väntas kraftigt öka eller minska sin folkmängd inom 
kort. Valdistriktens namn ska beskriva det område som avses. En person 
med lokalkännedom ska kunna förstå vilket område som avses genom att läsa 
namnet. Man ska ha väljaren i fokus när man namnger valdistrikten. Ett 
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valdistrikts gränser ska i första hand följa topografiska landmärken, såsom t.ex. 
vattendrag och vägar, som ligger fast mellan valen. De kan också följa 
befintliga fastighetsgränser eller t.ex. kommunens statistikområden. Gränserna 
ska inte gå zick zack över andra gränser utan helst helt och hållet följa befintliga 
gränser. Valdistrikten ska vara rationellt utformade kring ett område och ge 
de röstberättigade en bra väg till vallokalen. 
  
Utredningen påvisar att det finns behov av ett nytt valdistrikt i Bollebygd 
tätort. Det finns flera detaljplaner på nybyggnation kring kyrkan längs 
Hindåsvägen (Fjällastorp och Prästgårdsgärdet) och när dessa fastigheter är 
byggda ger det många nya boende, och därmed nya röstberättigade. Dock 
kommer dessa fastigheter inte stå klara än på många år, men 
valdistriktindelningen ska vara hållbar över lång tid, och därför planeras för dessa 
nya bostadsområden och nya röstberättigade redan nu. Även i Erikstorp 
(Bergadalen) planeras för större andel nybyggnation. I samband med översynen 
av befintliga valdistrikt (5 st) görs även gränsdragningen om i dessa i viss mån, 
för att gränserna ska bli bättre ur geografisk synpunkt men även för att få en 
jämnare fördelning av antal röstberättigade i varje valdistrikt. Förslaget är att 
namnet på det nya valdistriktet blir Bollebygd Centrum med valdistriktskod 
14430206. De redan befintliga valdistrikten behåller sina namn 
och valdistriktskoder. 
  
Valnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2025-01-27, § 1.  
  
Valnämndens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen i Västra Götalands län 
om ändring av valdistriktsindelningen enligt valnämndens förslag. Förslaget 
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innebär att nytt valdistrikt upprättas, namn på det nya valdistriktet blir 
Bollebygd Centrum med valdistriktskod 14430206. De redan befintliga 
valdistrikten behåller sina namn och valdistriktskoder. Förslag till omfördelning, 
inkluderat det nya valdistriktet för att säkerställa att valdistrikten uppfyller 
vallagens krav om 1 000–2 000 röstberättigade per distrikt , blir enligt kartbilaga 
(utifrån aktuell statistik 
över röstberättigade) samt inklusive flera planerade bostadsområden i 
framförallt Bollebygd tätort: 
Olsfors – 1223 röstberättigade 
Töllsjö – 1082 röstberättigade 
Bollebygd Syd – 1548 röstberättigade 
Bollebygd Öst – 1464 röstberättigade 
Bollebygd Väst – 1643 röstberättigade 
Bollebygd Centrum – 1553 röstberättigade 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen att bifalla 
valnämndens förslag och finner att så sker.  

Beslutsunderlag 
 VN § 1, valdistriktsindelning inför valet 2026 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§20 

Årsrapport 2024, kommunstyrelsen - information 

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ekonomichef Daniel Aronsson informerar muntligt om kommunstyrelsens 
årsrapport 2024. 
  
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen. 
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§21     KS2024/34 

 
Svar på motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets 
reception  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen. Receptionen 
i kommunhuset ska hållas öppen - utöver nuvarande tider - mellan kl 16.00 och 
18.00 på torsdagar med start så snart erforderlig samverkan är klar. Eventuell 
kostnad ska tas inom ram och utvärdering av den utökade öppettiden ska göras 
2025-12-31.  
 

Ärendet 
Yvonne Andrén (C) föreslår i en motion daterad 2024-01-24 att kommunstyrelsen 
alternativt kommunfullmäktige så snart som möjligt beslutar om utökade 
öppettider för kommunens reception dock senast 240301. Motionären menar att 
då receptionen idag har öppettider vardagar 08:00-12:00 så är det väldigt lite tid 
kommunen erbjuder sina medborgare såväl som företag möjlighet att nå oss 
fysiskt. Motionären tror att det har stor betydelse att genom längre öppettider öka 
tillgängligheten för kommuninvånare och företag i Bollebygds kommun. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-02-22, § 5, remitterat motionen 
till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
Kommunhusets reception har under de senaste fem åren haft färre och färre 
fysiska spontana besök. Kommuninvånare och företagare kontaktar 
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tjänstepersoner och politiker företrädesvis via andra kanaler såsom till exempel 
telefon och e-post för att boka ett besök. Kommunens växel har däremot har 
öppet måndag till torsdag 08:00 – 12:00 och 13:00-16:00, fredagar 08:00 – 12:00. 
När kommunhuset hade öppet hela dagarna föredrog de spontana besökarna 
framförallt att komma på förmiddagarna. På eftermiddagarna var det få spontana 
besök till kommunhuset. Åren med coronapandemi medförde förändringar på 
många sätt och ett är att besöksmönstren till kommunhuset ändrades. Under 
2024 har antalet spontana besök, dvs besök där personen inte har haft ett bokat 
möte med någon tjänsteperson eller politiker, varit i genomsnitt en per dag där 
besökaren i cirka 60% av besöken har lämnat in ett brev. I övrig del har en nyckel 
lämnats in eller kvitterats ut, man har frågat om vägen till biblioteket eller lånat 
toaletten. Ingen av besökarna har uttryckt att det har varit ett problem att 
kommunhusets reception endast är öppet på förmiddagen. Vid bokade besök, 
efter att receptionen stängt för dagen, möter kommunens tjänsteperson eller 
politiker den besökande vid kommunhusets entrédörr. När en medborgare eller 
företagare kommer på ett spontant besök är det endast i undantagsfall som 
personen faktiskt har möjlighet att träffa den tjänsteperson eller politiker som 
hen hade i avsikt att träffa. Detta eftersom både tjänstepersoner och politiker 
ofta är uppbokade genom möten i eller utanför kommunhuset. 
  
Bollebygds kommun har precis som övriga kommuner utmaningar när det gäller 
kompetensförsörjning inom i princip alla yrkeskategorier och arbetar på många 
olika sätt för att vara en attraktiv arbetsgivare och erbjuda nuvarande och 
framtida medarbetare konkurrenskraftiga villkor. Möjligheten till distansarbete är 
ett sådant villkor som har underlättat rekryteringen till de yrkeskategorier som 
främst har sin arbetsplats i kommunhuset. Distansarbetsavtalet innebär att 
medarbetare i dialog med sin chef och utifrån verksamhetens behov varje år 
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avtalar om hur stor del av arbetstiden som medarbetaren har möjlighet att arbeta 
på distans, antingen hemifrån eller från Bollebygds kommuns flexkontor i 
Göteborg. Den vanligaste fördelningen av distansarbete och arbete på 
arbetsplatsen är 50% distansarbete. Det innebär att det vissa dagar inte finns så 
många tjänstepersoner på plats i kommunhuset och att det vissa dagar är många 
på plats, vilka dagar är svårt att veta. Om alla tjänste-personer skulle välja att 
vara på plats samtidigt finns det inte kontorsplatser till alla. 
  
I takt med att arbetet har blivit mer digitalt har också telefonin förändrats. Det 
som för fem år sedan var en telefon som man ringde i och hade sms-konversation 
i är idag ett arbetsredskap. Det innebär att arbetet med de fysiska telefonerna vid 
installation och underhåll blivit ett annat. Varje telefon behöver konfigureras och 
startas upp för att den ska fungera som både telefon och arbetsredskap. Detta 
behöver göras varje gång en ny telefon installeras, en befattningshavare byter 
tjänst eller slutar och en ny medarbetare kommer. Detta är ett arbete som idag 
utförs av receptionens medarbetare. Ett arbete som måste genomföras ostört och 
utan avbrott. Utöver arbetet med att administrera allt med telefoner, svara i 
telefonen och ta emot besökare i kommunhuset ligger även följande 
arbetsuppgifter på medarbetarna i receptionen: 

• Posthantering 
• Administration och hantering av e-postadresserna 

kommunen@bollebygd.se, receptionen@bollebygd.se, resor@bollebygd.se, 
webbredaktionen@bollebygd.se, åsastugorna@bollebygd.se 

• Resebeställningar för medarbetare och IFO klienter 
• In- och utlämning av nycklar och passertaggar 
• Beställning av kontorsmaterial 
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• Administration och handläggning av parkeringstillstånd för 
funktionsnedsatta personer 

• Del av administration vid färdtjänstärende 
• Administration av medborgarskapsceremonin 
• Fakturakontering kopplad till övriga arbetsuppgifter 
• Administration av borgerliga vigslar 
• Administration och all kontakt med medborgare gällande Åsastugorna 
• Hantering av kundkort 
• Utlämning Västtrafik-kort 
• Turistinformation 
• Kriskommunikation 

En förutsättning för att ovanstående arbetsuppgifter ska kunna genomföras i en 
rimlig arbetsmiljö där fokus kan läggas i varje uppgift utan att bli avbruten är att 
en av medarbetarna kan lägga sitt fokus i dessa arbetsuppgifter och att den 
andra medarbetaren har ansvaret för telefonväxeln och svarar i telefon. 
Ovanstående arbetsuppgifter genomförs på eftermiddagarna av en av 
medarbetarna då den andra medarbetaren har ansvar för växel. Arbetet kan då 
ske på annan plats i kommunhuset. I de fall receptionen ska vara öppen för 
allmänheten även på eftermiddagen behöver de arbetsuppgifter som idag utförs 
av receptionens medarbetare omorganiseras och antingen utföras av någon 
annan eller att 0,5 årsarbetare tillförs receptionen, vilket innebär en ökad kostnad 
på ca 400 tkr. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att motionen ska avslås utifrån att 
behovet av den här insatsen inte bedöms bidra till en ökad tillgänglighet till 
tjänstepersoner och politiker. Tillgängligheten ökar till receptionens medarbetare 
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men dessa kommer inte att kunna slussa vidare den besökande till den person 
hen vill träffa i de allra flesta fall på grund av att efterfråga tjänsteperson inte 
arbetar på plats eller är uppbokad på möte i huset eller någon annanstans. I och 
med pandemin skapades nya arbetssätt och rutiner för de allra flesta 
medarbetare och både medborgare och företagare vande sig vid att boka ett 
besök med efterfrågad tjänsteperson eller politiker för att kunna uträtta sitt 
ärende. Detta har fortsatt. Det vanligaste sättet att ta kontakt med en 
tjänsteperson eller politiker är att kontakta via telefon eller e-post och boka ett 
möte. När en person har bokat ett möte med en tjänsteperson eller politiker har 
denne möjlighet att förbereda sig inför mötet och kan därigenom i de allra flesta 
fall korta handläggningstiden i sitt ärende. Tjänstepersoners och politikers 
arbetstid är planerad med möten och arbetsuppgifter som ska genomföras vilket 
innebär att möjligheten för spontana besök är begränsad. Det är inte säkert att 
någon kan ta emot ett spontant besök trots att personen i fråga är i 
kommunhuset. Utökade öppettider i receptionen innebär också att de 
arbetsuppgifter som idag utförs av receptionens medarbetare måste 
omorganiseras och antingen utföras av någon annan eller att 0,5 årsarbetare 
tillförs receptionen. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då utökade 
öppettider i kommunhusets reception inte bedöms bidra till en ökad tillgänglighet 
till tjänstepersoner och politiker i kommunhuset. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande:  Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
bifaller motionen. Receptionen i kommunhuset ska hållas öppen - utöver 
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nuvarande tider - mellan kl 16.00 och 18.00 på torsdagar med start så snart 
erforderlig samverkan är klar. Eventuell kostnad ska tas inom ram och utvärdering 
av den utökade öppettiden ska göras 2025-12-31.  
  
Daniel Persson (SD) föreslår bifall till motionen.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag. Ordföranden ställer proposition 
på förslagen i tur och ordning och finner slutligen att arbetsutskottet beslutar 
enligt Ulf Rapps (S) förslag.   

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (C) gällande ändring av kommunhusets öppettider 
 Motion (C) om ändrade öppettider för kommunhusets reception 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§22     KS2024/312 

 
Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. Eftersom 
jävsreglerna är utformade så att den jävige själv ska ange om han eller hon är 
jävig går det emot Kommunallagens syfte att kartlägga jäv. Dessutom rör 
jävsgrunderna i stor utsträckning personliga förhållanden som kan komma att 
förändras, så en kartläggning skulle vara en färskvara. Det kan även vara direkt 
olämpligt med en kartläggning som rör förtroendevaldas personliga förhållanden. 
 

Ärendet 
Daniel Persson (SD) och Rune Kennborn (KD) föreslår i motion 2024-11-26 att 
Bollebygds kommun, med hjälp av en extern part, genomför en kartläggning av 
den politiska organisationen för att identifiera och minimera risken för jäv. 
Motionärerna anser att en översikt visar att flera partier har företrädare med 
uppdrag i flera nämnder. Sverigedemokraterna och Kristdemokraterna anser att 
det är av största vikt att kommunen agerar proaktivt för att undvika situationer 
där beslut kan ifrågasättas eller överklagas på grund av jäv. Man föreslår att 
kommunen använder extern, oberoende aktör – exempelvis Sveriges Kommuner 
och Regioner (SKR) – för att genomföra en grundlig kartläggning av jäv inom den 
politiska organisationen. 
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-12-11, § 121, remitterat 
motionen till kommun-styrelsen för handläggning. 
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Bakgrund 
För de politiska församlingarna, t ex kommunfullmäktige, gäller ganska svaga 
jävsregler. I princip är dessa ledamöter endast förhindrade att hantera ärenden 
som rör dem personligen. Anledningen till att jävsreglerna fått denna utformning 
är att man inte vill bakbinda det politiska arbetet. En förtroende-vald i 
kommunstyrelsen eller annan nämnd riskerar dock att vara jävig i fler situationer 
än en ledamot i fullmäktige, eftersom bestämmelserna om jäv avser all 
handläggning hos nämnderna. Med handläggning menas i detta fall såväl 
utredning som beredning, föredragning och beslutsfattande. 
Jävsreglerna för förtroendevalda finner man i 6 kap. 28 § Kommunallagen (KL). 
De olika jävs-grunderna enligt paragrafen är som följer: 
1. Parts-, intresse- och närståendejäv. Personen är jävig om hen eller någon 
närstående är part i ärendet eller annars kan antas bli påverkad av beslutet i en 
inte oväsentlig utsträckning. 
2. Ställföreträdar- och ombudsjäv. Täcker alla de situationer där den 
förtroendevalde eller någon närstående till honom eller henne, är eller har varit 
ställföreträdare eller ombud för en part i ärendet eller för någon annan som kan 
antas bli påverkad av beslutet i en inte oväsentlig utsträckning. 
3. Tillsynsjäv. Rör de situationer där den förtroendevalde eller anställde är 
knuten till en verksamhet som ett tillsynsärende avser. Det innebär att en 
förtroendevald eller anställd som på något sätt är knuten till driften av en 
kommunal verksamhet inte kan delta i hanteringen av tillsynen över samma 
verksamhet. Regeln omfattar all slags kommunal tillsyn över verksamheter som 
kommunen själv bedriver. I den kommunala tillsynen ingår att utöva tillsyn över 
verksamheter där kommunen själv kan vara driftsansvarig, t.ex. energi- och 
avloppsanläggningar. Tillsynsjävet omfattar inte den uppsikt som 
kommunstyrelsen har över verksamhet i kommunala nämnder och bolag. 
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4. Delikatessjäv. Innebär att den som har att handlägga ett ärende är jävig, om 
det av något annat skäl föreligger någon särskild omständighet som är ägnad att 
rubba förtroendet till hans eller hennes opartiskhet. Det kan vara när den 
förtroendevalde eller anställde står i ett markant beroende-förhållande till den 
som saken angår, exempelvis genom anställningsförhållande eller ekonomisk 
beroendeställning. Delikatessjäv kan även uppstå om det är uppenbart att någon 
är nära vän eller ovän med den saken rör, liksom när anställd eller förtroendevald 
är engagerad i saken på ett sådant sätt att misstanke lätt kan uppkomma om att 
det brister i förutsättningarna för en opartisk bedömning. 
Undantag från jävsreglerna 
I 6 kap. 31 § andra stycket KL finns ett undantag från jävsreglerna rörande 
delikatessjäv vid dubbla engagemang i två nämnder. Förarbetena till 31 § andra 
stycket KL talar om engagemang i kommun-styrelsen och ytterligare en nämnd. 
Där anges att det i det kommunalpolitiska arbetet inte är ovanligt att 
ordförandena i åtminstone vissa “tunga” nämnder också är ledamöter i 
kommunstyrelsen. 
Eftersom de nämndärenden som handläggs i kommunstyrelsen sällan är 
partsärenden i den meningen att de berör nämnden som sådan, bör frågan om 
opartiskhet i de flesta fall uppenbart sakna betydelse och undantagsregeln om 
bortseende från jäv kunna tillämpas. För att undvika oklarhet framgår det av 
lagtexten att delikatessjäv inte ska anses föreligga om en förtroendevald tidigare 
har deltagit i ärendets handläggning hos en annan nämnd. 
När någon är jävig 
I 30 § KL regleras vad som gäller när någon är jävig enligt punkterna i 28 §. Där 
anges att den förtroendevalda eller anställde inte får delta eller närvara vid 
handläggningen av ärendet. 
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Vidare anges att det ankommer på den enskilde att självmant anmäla 
omständigheter som kan antas utgöra jäv. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Eftersom jävsreglerna är 
utformade så att den jävige själv ska ange om han eller hon är jävig går det emot 
Kommunallagens syfte att kartlägga jäv. Dessutom rör jävsgrunderna i stor 
utsträckning personliga förhållanden som kan komma att förändras, så en 
kartläggning skulle vara en färskvara. Det kan även vara direkt olämpligt med en 
kartläggning som rör förtroendevaldas personliga förhållanden. Förvaltningen tror 
mer på att utbildningsinsatser kan vara ett svar på det som upplevs som 
problematiska jävsförhållanden. På kommunens externa webb finns t ex redan 
idag en politikerportal där kommunstyrelseförvaltningen har samlat information 
som man som förtroendevald i kommunen kan tänkas behöva veta/kunna i ditt 
förtroendeuppdrag, däribland jävsregler; Politikerportal - Bollebygds kommun 
Vid starten av en ny mandatperiod bjuds också alla förtroendevalda (nya och 
gamla) in till en utbildningsdag och där gås jävsregler igenom, dock skulle man i 
varje nämnd förslagsvis kunna ha en kortare utbildningspunkt kring jäv en gång 
per år, då förtroendevalda slutar sina uppdrag och nya väljs in som inte varit med 
på utbildningsdagen i början av ny mandatperiod. Allt sammantaget bedömer 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen ska avslås. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. Eftersom 
jävsreglerna är utformade så att den jävige själv ska ange om han eller hon är 
jävig går det emot Kommunallagens syfte att kartlägga jäv. Dessutom rör 
jävsgrunderna i stor utsträckning personliga förhållanden som kan komma att 
förändras, så en kartläggning skulle vara en färskvara. Det kan även vara direkt 
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olämpligt med en kartläggning som rör förtroendevaldas personliga förhållanden. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Daniel Persson (SD) föreslår bifall till motionen.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen 
mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser 
 Motion (SD)/(KD) om jäv i politiska instanser 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§23     KS2024/247 

 
Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger val- och arvodesberedningen i 
uppdrag att revidera arvodesreglementet. 
 

Ärendet 
Ewa-Maria Andorff-Ripa (SD) föreslår i motion 2024-09-03 att i 
arvodesreglementet ändras 5-timmarsregeln för arvodesutbetalning per dag till 
att gälla per möte. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-09-19, § 79, 
överlämnat motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
I aktuellt arvodesreglemente för förtroendevalda i Bollebygds kommun, 
mandatperioden 2022-2026, stipuleras i punkt 3.3 om arvode vid sammanträden 
och förrättningar; Sammanträdesarvode betalas ut per påbörjad halvtimma, första 
timmen betalas ut i form av ett grundarvode. Vid sammanträden enligt punkt 1.3 
a-c utbetalas arvode för högst 5 tim/dygn. Punkt a-c inrymmer följande: 
a. sammanträde med kommunfullmäktige, fullmäktigeberedning, 
kommunstyrelsen och övriga nämnder, nämndutskott, nämndberedningar, 
utredningskommittéer, projektgrupper och arbets-grupper, liksom revisorernas 
sammanträden. 
b. presidiemöte i fullmäktige, fullmäktigeberedning, nämnd eller utskott. 
c. sammankomst med kommunal samrådsinstans/intressentsammansatt instans. 
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I arvodesreglementet finns också följande bestämmelse i punkt 3.3; Om 
styrelse/nämnd har planerings-/utbildningsdag (förrättning) i anslutning till 
sammanträde ska sammankomsterna ersättas var för sig. I det hänseendet 
stämmer det utifrån motionärens intention. Skillnaden består i vilken sorts 
förrättning det är; det ska vara planeringsdag/utbildningsdag, t ex om en nämnd 
har utbildning på förmiddagen och senare nämndssammanträde på 
eftermiddagen. Dessa två tillfällen arvoderas var för sig. Dock gäller 
bestämmelsen inte om det före nämndssammanträdet hålls ett utskottsmöte, i 
det fallet är det 5 timmar sammantaget som gäller, för de två mötena, där samma 
person/personer deltar på båda mötena. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det kan anses olämpligt att ändra 
arvodesreglemente under pågående mandatperiod, och föreslår istället att en 
större genomgång görs inför en ny mandatperiod, under våren/sommaren 2026. 
Därav föreslår förvaltningen att motionen avslås. Förvaltningen anser dock att 
motionens intention är god och att det ska tas med i kommande arbete med 
revidering av arvodesreglemente. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen, då det kan 
anses olämpligt att ändra arvodesreglemente under pågående mandatperiod. En 
större genomgång av arvodesreglementet kan göras inför en ny mandatperiod, 
under våren/sommaren 2026. Kommunfullmäktige anser att motionens intention 
är god och att det ska tas med i kommande arbete med revidering av 
arvodesreglementet. 
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Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår följande: Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 
bifaller motionen och att kommunfullmäktige ger val och arvodesberedningen i 
uppdrag att revidera arvodesreglementet. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen 
mot varandra och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Ulf Rapps (S) förslag.  

Beslutsunderlag 
 Svar på motion (SD) om revidering av arvodesreglemente 
 Motion (SD) om revidering av arvodesreglemente 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§24     KS2024/225 

 
Svar på motion (FR) om granskning av ersättning förlorad 
arbetsinkomst för förtroendevalda  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige avslår motionen. En större genomgång av 
arvodesreglementet kan göras inför en ny mandatperiod, under våren/sommaren 
2026. Kommunfullmäktige anser att motionens intention är god, det kan finnas 
fog för förtydliganden i arvodesreglementet, och det ska tas med i kommande 
arbete med revidering av reglementet. 
 

Ärendet 
Michael Plogell (FR) föreslår i motion 2024-06-18 att kommunfullmäktige i 
arvodesreglementet dels inför en föreskrift som ger kommunens 
ekonomiavdelning alternativt kommunens revisorer behörighet och befogenhet att 
granska de ersättningar som förtroendevalda får för förlorad arbets-förtjänst, dels 
en föreskrift som förpliktar förtroendevalda att återbetala ersättningar som visar 
sig vara felaktigt reglerade. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-09-19, 
§ 81, överlämnat motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
I aktuellt arvodesreglemente (punkt 2.1) finns reglering kring förlorad 
arbetsförtjänst/arbetsinkomst, bland annat att ett intyg från arbetsgivaren ska 
lämnas in för att styrka det eventuella löneavdrag som görs vid ledighet från 
ordinarie arbete. Vid en eventuell inkomstförändring ska ett nytt intyg lämnas in, 
den förändrade ersättningen betalas ut från månaden efter det att intyget 
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lämnats in. För ersättning över 8 timmar ska schema eller intyg från arbetsgivaren 
lämnas in och undertecknas av nämnds- eller styrelseordförande. 
  
Från och med 2025 kommer det på ett urval av kommunstyrelsens sammanträden 
göras tillsyn där en/flera förtroendevalda (både ledamöter och ersättare) som 
begär förlorad arbetsförtjänst ombeds att inkomma med skriftligt bevis från sin 
arbetsgivare att hen varit ledig från ordinarie arbete vid tidpunkten för 
sammanträdet, t ex ett utdrag från personalsystem. Det är alltså den 
förtroendevalde som ska visa att ledighet begärts och beviljats, för 
sammanträdet. Kommunsekreterare kommer inför tillsyn att meddela de som 
slumpvis valts ut, att till kommande sammanträde ta med ett intyg, alternativt att 
det skickas via e-post. Detta tillvägagångssätt kan också anammas av de andra 
nämnderna i kommunen. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att ekonomiavdelningen inte kan 
utföra tillsynen och begära in intyg, då man varken har tillgång till personalsystem 
(där även förtroendevalda finns förtecknade) eller förtroendemannaregistret. 
Kommunrevisionen är enligt sitt reglemente ”fullmäktiges och ytterst 
medborgarnas demokratiska instrument för granskning och kontroll av den 
verksamhet som bedrivs i styrelser, nämnder, fullmäktigeberedningar och företag. 
Revisionen har en central roll när det gäller att säkerställa insynen i och 
kontrollen av all verksamhet som kommuner ansvarar för. Den har därmed en 
viktig funktion i den lokala självstyrelsen.” Dock stipuleras inte i reglementet att 
kommunfullmäktige kan begära att kommunrevisionen utför specifika 
granskningar, t ex granska de ersättningar som förtroendevalda får för förlorad 
arbetsförtjänst. Kommunens revisorer beslutar själva vilka granskningar som ska 
utföras inom deras verksamhetsområden. Således blir en sådan föreskrift i 
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arvodesreglementet, som motionären föreslår, inte tillämplig. 
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer vidare att det kan anses olämpligt att 
ändra arvodes-reglemente under pågående mandatperiod, och föreslår istället att 
en större genomgång görs inför en ny mandatperiod, under våren/sommaren 
2026. Därav föreslår förvaltningen att motionen avslås. Förvaltningen anser dock 
att motionens intention är god och att det kan finnas fog för förtydliganden i 
arvodesreglementet och att det ska tas med i kommande arbete med revidering 
av reglementet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen, då det kan 
anses olämpligt att ändra arvodesreglemente under pågående mandatperiod. En 
större genomgång av arvodesreglementet kan göras inför en ny mandatperiod, 
under våren/sommaren 2026. Kommunfullmäktige anser att motionens intention 
är god, det kan finnas fog för förtydliganden i arvodesreglementet, och det ska tas 
med i kommande arbete med revidering av reglementet. 
  
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår som ändringsförslag att meningen "då det kan anses 
olämpligt att ändra arvodesreglemente under pågående mandatperiod" i 
förvaltningens förslag ska tas bort. I övriga delar bifalls förvaltningens förslag. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag samt ett ändringsförslag. 
Ordföranden frågar först om förvaltningens förslag kan antas och finner att så 
sker. Därefter frågar ordföranden om Ulf Rapps (S) ändringsförslag kan antas och 
finner att så sker.  
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Beslutsunderlag 
 Svar på motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst 

för förtroendevalda 
 Motion (FR) om granskning av ersättning förlorad arbetsinkomst för 

förtroendevalda 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§25     KS2024/279 

 
Svar på motion (FR) om AI inom de kommunala verksamheterna  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. Kommunstyrelsen får i uppdrag att 
eftersöka student eller forskare som har kunskap och är intresserad av att ta sig 
an uppdraget att genomlysa kommunens olika verksamheter och lämna förslag på 
vad som kan effektiviseras med hjälp av AI. 
 

Ärendet 
Peter Gregorics (FR) föreslår i motion daterad 2024-10-16 att Bollebygds 
kommun grundligt och strukturerat låter genomlysa sina olika verksamheter för 
att finna de områden och uppgifter där AI kan bidra till ökad effektivitet. 
Motionären tänker att det rimligen finns studenter/forskare/ doktorander hos 
närliggande lärosäten som skulle kunna åta sig denna uppgift utan kostnad för 
kommunen. Efter genomlysning och analys lämnas förslag på uppgifter som kan 
effektiviseras med hjälp av AI. Kommunfullmäktige har på möte 2024-11-21, § 
109, remitterat motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
  
Under förutsättning att genomlysningen kan göras av student eller i 
forskningssyfte innebär det ingen lönekostnad för kommunen. Resurser i form av 
arbetstid från förvaltningarna kommer dock att behöva avsättas då framtagande 
av material och underlag samt stöd till student kommer att behövas. Som ett led i 
att klara framtida kompetensförsörjning är digitalisering av kommunala 
verksamheter, insatser och arbetssätt en förutsättning. Tekniken kan användas 
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för att bygga ett starkare välfärdssystem. Internationellt, nationellt och lokalt står 
vi i början av en transformerande förändring, där artificiell intelligens (AI) snart 
kommer att användas i hela samhället. AI är en mycket kraftfull teknologi som 
kommer att kunna hjälpa till att optimera och göra vardagliga uppgifter mycket 
effektivare. Kommunfullmäktige har redan hanterat och beslutat avslag, KF 2024-
06-05, § 58, på en motion med liknande förslag. Skillnaden i motionerna är att 
den förra avsåg att ta in en expert vilket bedömdes som en kostnad för 
kommunen. Samarbete i Boråsregionen pågår inom digitalisering och AI, men 
kommunernas genomlysning och områden som kan effektiviseras med hjälp av AI 
måste ske inom varje kommun oavsett. 
  
Intentionen i motionen är god och kommunstyrelsen bör ges i uppdrag att 
eftersöka student eller forskare som har kunskap och är intresserad av att ta sig 
an uppdraget att genomlysa verksamheterna och lämna förslag på vad som kan 
effektiviseras. Arbete bör ledas av kommundirektör. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige bifaller motionen. 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att eftersöka student eller forskare som har 
kunskap och är intresserad av att ta sig an uppdraget att genomlysa kommunens 
olika verksamheter och lämna förslag på vad som kan effektiviseras med hjälp av 
AI. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
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 Svar på motion (FR) gällande AI i kommunala verksamheter 
 Motion (FR) gällande AI inom den kommunala verksamheten 

Skickas till 
Kommunstyrelsen  
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§26     KS2024/307 

 
Svar på medborgarförslag om att den palestinska flaggan hissas 
utanför kommunhuset  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. Bollebygds kommun tar inte 
ställning för endera part i konflikten Israel-Palestina. 
 

Ärendet 
Glenn Zetterlind föreslår i medborgarförslag daterat 2024-11-20 att Bollebygds 
kommun gör plats för också en palestinsk flagga på flaggstängerna utanför 
kommunhuset. Förslagsställaren menar att Israel är en ockupationsmakt som 
annekterar landområden och skövlar bostadsområden tillhörande 
Palestina. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2024-12-11, § 118, 
överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut.  
  
Konflikten Israel-Palestina är en långvarig konflikt som pågått i ca 70 år. Under 
denna period har en rad olika händelser från tid till tid inträffat som många 
gånger haft stora politiska återverkningar. Palestina är en omstridd region i 
Mellanöstern. Den omfattar områden som Västbanken, Gazaremsan och Östra 
Jerusalem. Frågan om Palestina som en självständig stat är komplex och 
kontroversiell. Många länder och internationella organisationer erkänner 
Palestina som en oberoende stat. Till exempel har över 130 FN-medlemsstater 
erkänt Palestina. Israel och några andra länder erkänner dock inte Palestina som 
en suverän stat. Bollebygds kommun tar inte ställning för endera part i denna 
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konflikt. Mot bakgrund av det samt ovanstående föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslaget ska avslås.  
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2021-11-11, § 172, antagit riktlinjer för 
flaggning i Bollebygds kommun. I riktlinjerna anges de tillfällen och datum, t ex 
allmänna flaggdagar, som flaggning ska ske på de officiella och kommunala 
flaggstängerna. Utöver de flaggtillfällen som anges i riktlinjerna ska det flaggas 
med stor restriktivitet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. Bollebygds kommun tar inte 
ställning för endera part i konflikten Israel-Palestina. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag 
 Svar på medborgarförslag att hissa den palestinska flaggan 
 Medborgarförslag om att den Palestinska flaggan hissas utanför 

kommunhuset_Bortredigerad 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§27     KS2025/32 

 
Uppdrag om upprättande av reglemente för Åsastugorna  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram förslag på 
reglemente och andra relevanta styrdokument för fortsatt drift av Åsastugorna i 
intern drift. 
 

Ärendet 
I samband med organisationsförändringen av fd samhällsbyggnadsnämnden samt 
byggnation av servicebyggnad på Åsastugornas område har det uppdagats en del 
otydligheter kring såväl ekonomiska som juridiska aspekter. För att skapa en 
tydlighet i ansvars- och rollfördelning föreslås att ett reglemente för Åsastugorna 
antas av kommunfullmäktige. Reglementet kan behöva kompletteras med en eller 
flera riktlinjer för att säkerställa efterlevnad och önskad intention. 
  
Utredningen och framtagande av reglemente och andra styrdokument kommer 
ske av egen personal och kommer inte innebära några utökade kostnader. 
Däremot kan de föreslagna styrdokumenten innebära förändrade ekonomiska 
förutsättningar för Åsastugornas verksamhet. 
  
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram förslag på 
reglemente och andra relevanta styrdokument för fortsatt drift av Åsastugorna i 
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intern drift. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
  

Beslutsunderlag 
 Uppdrag reglemente Åsastugorna 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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